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Tillægsord                                     NIVEAU 2 
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Særlig gradbøjning 
Nogle tillægsord grad-
bøjes på en særlig måde. 
 
Eks.:  få, færre, færrest 
 

Andre tillægsord kan slet 
ikke gradbøjes: rund, 
blind, gratis. 
 

 Brug disse ord: 

god, mindre, mange 
mindst, størst, stor, 
flere, bedre, lille, 
bedst, større, flest. 
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Tillægsordenes  
gradbøjning 
De fleste tillægsord  
bøjes også i grader.  
    
1. grad:  
Tillægsordets grundform. 
 
2. grad:  
Grundformen  + ere 

   (nogle gange kun –re). 
 
3. grad:  
Grundformen + est  
(nogle gange kun –st). 
 

 Gradbøj tillægsordene: 

bred, venlig, hidsig,  
behagelig. 
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Tillægsords gradbøjning 

1. grad                           2. grad                         3. grad  
 
____________________   ___________________   __________________ 
 
____________________   ___________________   __________________ 
 
____________________   ___________________   __________________ 
 
____________________   ___________________   __________________ 
 
Ikke alle tillægsord egner sig til almindelig gradbøjning.  
De bøjes så med mere og mest.  Eks.: skrå, mere skrå, mest skrå          
�

Gradbøj disse tillægsord med mere og mest: stille, tålmodig, kritisk 
 

____________________________________________________________ 
 

____________________________________________________________ 

 
Tillægsord og navneord 
Tillægsord skal ikke altid 
skrives i et ord sammen med 
navneordet. Det afhænger af 
betydningen. 
 

Eks.:  
En stor skærm, en storskærm  
 

Der er forskel på en stor 
skærm og en storskærm.  
 
Der mere tryk på første del 
af ordet, når det er skrevet 
som et sammensat ord.  

�  
Tillægsord og navneord 
Læs ordene op i hvert eksempel. Læg mærke til, hvor du lægger trykket. 
Hvad er forskellen på ordene/udtrykkene, når de skrives i ét eller to ord? 
Skriv sætninger, der viser de to betydninger. Skriv i dit hæfte. 
 

grøn kål – grønkål                   små fugle – småfugle 

ny måne – nymåne                  stor tå – stortå       

sur dej – surdej                        højt hus – højhus      

lille skole – lilleskole              rund bold – rundbold 
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